

PRESS RELEASE
January 2020

**Demeter strengthens its team
to launch its new Green European Tech venture fund**

Yann Lagalaye joins Demeter as a Partner in the venture team.

He will mainly focus on the fund raising of Demeter's new Green European Tech venture fund. Graduating from Nancy School of Mines and ESCP, Yann has more than 26 years' experience, first in the energy industry where he held the positions of researcher, research management, and project development for 10 years. He joined BNP Paribas in 2004 in the structured finance department where he became Managing Director and moved to private equity investment in the energy sector in 2012. He, then, built the Energy Transition Capital group of BNP Paribas in 2016, where his team performed direct investments in North America and Europe on energy transition themes, mainly focused on solutions for renewable intermittency (storage, smart grid), energy efficiency and smart mobility. Yann brings his technical, industrial and financial competence helping teams to scale-up in the area of eco-digital cities.

Gonzague Dejouany joins Demeter as an Operating Partner in the venture team.

He will mainly support the Demeter venture team and Demeter portfolio companies (including Green European Tech portfolio companies) for their development in France, Germany, Switzerland and Austria.

Gonzague has more than 20 years' experience in environment and energy at international/business development and C-level positions. He was previously CEO of EDF in Germany and has run Veolia activities in Switzerland. He is the founder and chairman of Nesting, a smart city innovation agency, accelerating startups in Europe. Heavily involved in cross border activities between France and Germany, Gonzague founded the Franco-German Economic Circle in Berlin and is currently President of the French German think-tank ensemble.

About Demeter

Demeter (www.demeter-im.com) is a major European player in venture capital and private equity for the energy and ecological transition. Its funds invest from €1m to €30m to support companies in the sector at all stages of their development: innovative startups, small and mid-cap companies, as well as infrastructure projects. The Demeter team counts 40 people based in Paris, Lyon, Grenoble, Metz, Madrid, and Münster, manages €1bn and has completed 140 investments over 14 years.

Contact

Isabella Bonser, +33 1 43 12 53 33, isabella.bonser@demeter-im.com

Communiqué de presse Janvier 2020

Demeter renforce son équipe pour lancer son nouveau fonds de capital-risque Green European Tech

Yann Lagalaye rejoint Demeter en tant que Partner dans l'équipe Innovation.

Il se consacrera principalement à la levée du nouveau fonds de capital-risque Green European Tech de Demeter. Diplômé de l'École des Mines de Nancy et de l'ESCP, Yann a plus de 26 ans d'expérience d'abord dans l'industrie de l'énergie, où il a occupé pendant 10 ans les postes de chercheur, de directeur de recherche et de développement de projets. Il a rejoint BNP Paribas en 2004 au sein du département des financements structurés dont il est devenu directeur général avant de rejoindre la branche Private Equity dans le secteur de l'énergie en 2012. Il a ensuite créé le groupe Energy Transition Capital de BNP Paribas en 2016, où son équipe a réalisé des investissements directs en Amérique du Nord et en Europe sur des thèmes liés à la transition énergétique, principalement axés sur des solutions pour l'intermittence renouvelable (stockage, réseau intelligent), l'efficacité énergétique et les nouvelles mobilités. Yann apporte ses compétences techniques, industrielles et financières en aidant les équipes à se développer dans le domaine des villes éco-numériques.

Gonzague Dejouany rejoint Demeter en tant qu'Operating Partner dans l'équipe Innovation.

Il soutiendra principalement l'équipe de Demeter et les sociétés du portefeuille de Demeter (y compris les sociétés du portefeuille Green European Tech) pour leur développement en France, en Allemagne en Suisse et en Autriche. Gonzague a plus de 20 ans d'expérience dans le domaine de l'environnement et de l'énergie, acquise à des postes de développement international et de business development d'entreprises ainsi qu'à des positions de direction. Il était auparavant directeur général d'EDF en Allemagne et a dirigé les activités de Veolia en Suisse. Il est le fondateur et le président de Nesting, une agence d'innovation pour les smart city, qui accélère la création d'entreprises en Europe. Fortement impliqué dans les activités transfrontalières entre la France et l'Allemagne, Gonzague a fondé le Cercle économique franco-allemand à Berlin et est actuellement président de ensemble, think tank franco-allemands.

A propos de Demeter

Demeter (www.demeter-im.com) est un acteur européen majeur de l'investissement non coté dans la transition énergétique et écologique. Ses fonds investissent entre 1 et 30 millions d'euros pour accompagner les entreprises du secteur à tous les stades de leur développement : startups innovantes, PME et ETI en forte croissance et projets d'infrastructures. L'équipe Demeter compte 40 personnes basées à Paris, Lyon, Grenoble, Metz, Madrid et Münster, gère 1 milliard d'euros et a réalisé près de 140 investissements depuis 14 ans.

Contact

Isabella Bonser, +33 1 43 12 53 33, isabella.bonser@demeter-im.com